
Aan: 	 Provinciale Staten van de Provincie Groningen


Engelbert, 15 januari 2022,


Geachte leden van de Provinciale Staten,


Op 19 januari a.s. bespreekt de Statencommissie het verzoek van de gemeente Groningen het 
gebied Roodehaan/Stainkoel’n op te nemen in de provinciale omgevingsverordening. Bij deze wil 
ik u vragen, als inwoner van de gemeente Groningen en direct omwonende van het beoogde 
gebied, dit verzoek naast u neer te leggen.


De wens van de gemeente een windpark aan te leggen binnen de gemeentegrenzen past binnen 
de gemeentelijke doelstelling van de gemeente Groningen een energieneutrale gemeente te 
maken. Een nobele doelstelling, maar een die kennelijk voor de gemeente ten koste mag gaan 
van het vertrouwen van de burger én van het gezond verstand.


Het voorliggende rapport dat u heeft ontvangen laat dit duidelijk zien. Een zeer ruime meerderheid 
van de omwonenden is tégen de komst van windmolens in het betreffende zoekgebied. ‘NIMBY’s, 
zegt de coalitie dan. In zekere zin heeft de coalitie daar natuurlijk gelijk in: niemand zal staan te 
springen om windmolens op een steenworp afstand van haar of zijn huis, zeker niet met alle 
negatieve berichtgeving omtrent geluidsoverlast en gezondheidsklachten. Maar goed, in een 
samenleving is het geven en nemen en als burgers moeten we ons inderdaad realiseren dat we 
allemaal een bijdrage moeten leveren aan de noodzakelijke energietransitie. Sommige mensen 
zullen dus te maken krijgen met negatieve gevolgen: het is niet anders. Het is alleen jammer dat 
de gemeente Groningen die rekening wel zeer eenzijdig bij inwoners van de MEER-dorpen 
neerlegt. Zo kunnen wij hier al een zonnepark en een Hyperloop-testcentrum verwachten - dit nog 
even los van het debacle rondom de ‘Skaeve Huse’ en de aardbevingsproblematiek, waar we aan 
deze kant van Stad ook nog eens mee te maken hebben. Ik begrijp wel dat het vertrouwen in de 
gemeente tot beneden het nulpunt gedaald is in de MEER-dorpen. Ik kan mij goed voorstellen dat 
de overheid hier eigenlijk nog eens goed zou moeten nadenken over de gelijke verdeling van 
negatieve gevolgen van beleid over een bestuursgebied. Het is misschien een flauwe vergelijking, 
maar de MEER-dorpen lijken toch een beetje de provincie Groningen binnen de gemeente 
Groningen te worden. Een energie-wingewest, waar de Stad van profiteert en de bewoners met 
de gebakken peren blijven zitten.


Toch gaat het klimaat mij aan het hart en ik zou dan ook zeker bereid zijn windmolens in mijn 
achtertuin te accepteren als ik er van overtuigd was dat deze ontwikkeling een steentje bij zou 
dragen aan de energietransitie. Dat de gemeente keuzes moet maken die niet goed vallen bij 
inwoners en daarmee een beschadigd vertrouwen op de koop toeneemt begrijp ik ook. Dat is nu 
eenmaal politieke realiteit.


Echter, tot mijn stomme verbazing blijkt de gemeente naast het ontwikkelen van een windpark aan 
de oostkant van de stand óók bezig te zijn met het verwelkomen van een datacenter aan de 
westkant van de stad: een energieslurper die alleen al meer energie zal verbruiken dan de 
beoogde windmolens op zullen leveren! Tja, nu beschik ik slechts over één doctorstitel, dus ik zal 
het wel niet snappen, maar als je doelstelling is als gemeente klimaatneutraal te worden, waarom 
dan zo’n energieslurper binnenhalen, en tegelijkertijd je bewoners opzadelen met de overlast van 
wind- en zonneparken? Houd dan gewoon Facebook en consorten buiten de deur, dat is 
efficiënter. 




Kortom, als burger maak ik mij zorgen. Natuurlijk vanwege de mogelijke negatieve effecten van 
windmolens in mijn omgeving, maar die zorgen kan ik nog afwegen tegen de positieve effecten 
van deze ontwikkeling op de energietransitie. Dat is een offer dat bereid ben te brengen. Echter, ik 
maak mij veel meer zorgen over het bestuur van mijn gemeente. De logica van besluitvorming 
ontgaat mij geheel en de coalitie gaat tekeer als een olifant in een porceleinkast waar het gaat om 
het vertrouwen van de burger in de politiek. Ik vraag mij als psycholoog af en toe oprecht af of 
onze gemeentelijke politici niet het gezond verstand hebben verloren.


U, als Provinciale Staten, heeft nu de kans de gemeente een handje te helpen. Niet door het 
verzoek van de gemeente in te willigen, maar door een duidelijk signaal te geven en de gemeente 
Groningen te vragen: “Waar zijn jullie nou eigenlijk mee bezig?”


Met vriendelijke groet,



